Οι βαθμοί των επιθέτων και των επιρρημάτων
Οι βαθμοί των επιθέτων είναι τρεις: ο θετικός, ο συγκριτικός και ο υπερθετικός.

Ο συγκριτικός και ο υπερθετικός ονομάζονται και παραθετικά των επιθέτων.

	ΘΕΤΙΚΟ
	ΣΥΓΚΡΙΤΙΚΟ
	ΥΠΕΡΘΕΤΙΚΟ

	πλούσιος
	περιφραστικό
	μονολεκτικό
	σχετικό
	απόλυτο

	
	πιο πλούσιος
	πλουσιότερος
	ο πλουσιότερος

ο πιο πλούσιος
	πλουσιότατος

πολύ πλούσιος



	παχύς
	
	
	
	

	επιμελής

	
	
	
	


Παραθετικά μετοχών

Παραθετικά σχηματίζουν και πολλές μετοχές. Τα παραθετικά αυτά είναι πάντοτε περιφραστικά.

	ΘΕΤΙΚΟΣ
	ΣΥΓΚΡΙΤΙΚΟΣ
	ΥΠΕΡΘΕΤΙΚΟΣ

	χαρούμενος

ευτυχισμένος

θυμωμένος 
	πιο χαρούμενος
	πολύ χαρούμενος


Οι βαθμοί των επιρρημάτων

Υπάρχουν επιρρήματα που σχηματίζονται από επίθετα (από τον πληθυντικό του ουδετέρου των επιθέτων) σε:
-ος      επιρρήματα σε –α (αλλά και σε –ως)

ωραίος       ωραία

ευχάριστος       ευχάριστα και ευχαρίστως

-υς       επιρρήματα σε –ιά
βαθύς       βαθιά

-ης, -ης, -ες       επιρρήματα σε –ως
ακριβής       ακριβώς
Παραθετικά επιρρημάτων

Για το σχηματισμός των παραθετικών των επιρρημάτων χρησιμοποιείται η ονομαστική πληθυντικού του ουδετέρου του επιθέτου. Ο σχηματισμός γίνεται και μονολεκτικά και περιφραστικά. 

	ΕΠΙΘΕΤΑ
	ΕΠΙΡΡΗΜΑΤΑ

	ωραίος, -α, -ο
	Θετικός
	Συγκριτικός
	Υπερθετικός

	
	ωραία
	ωραιότερα ή

πιο ωραία
	ωραιότατα ή

πολύ ωραία

	βαθύς, -ιά, -ύ
	
	
	

	επιεικής, -ής, -ές
	
	
	


Ιδιαίτερες περιπτώσεις:

Ανώμαλα παραθετικά επιθέτων
	ΘΕΤΙΚΟΣ
	ΣΥΓΚΡΙΤΙΚΟΣ
	ΥΠΕΡΘΕΤΙΚΟΣ

	απλός

γέρος

κακός

καλός

λίγος

μεγάλος

μικρός

πολύς
	απλούστερος

γεροντότερος

χειρότερος

καλύτερος

λιγότερος

μεγαλύτερος

μικρότερος

περισσότερος
	απλούστατος



άριστος

ελάχιστος

μέγιστος

ελάχιστος

(πλείστος)


Ανώμαλα παραθετικά επιρρημάτων

	ΘΕΤΙΚΟΣ
	ΣΥΓΚΡΙΤΙΚΟΣ
	ΥΠΕΡΘΕΤΙΚΟΣ

	πολύ

λίγο

νωρίς

πρώτα

ιδίως
	περισσότερο

λιγότερο

νωρίτερα

πρωτύτερα

ιδιαίτερα
	πάρα πολύ




